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احضار یک فعال کارگری به دادگاه
کارفرمای گروه ملی فولاد ایــران علیه یکی از 
کارگران این واحد تولیدی طرح شــکایت کرد. به 
گزارش ایلنا، »قریب حویــزاوی« فعال کارگری 
شرکت گروه ملی فولاد ایران در پی شکایت کارفرما 
احضار شد. کارفرمای گروه ملی فولاد ایران، چندی 
پیش شکایت نامه ای علیه یکی از کارگران این واحد 
تولیدی خطاب به دادستان انقلاب شهرستان اهواز 
تنظیم کرد و احضار حویزاوی، فعال کارگری گروه 
ملی فولاد ایران براســاس این شکایت نامه صورت 

گرفته  است.
    

شریعتمداری خبر داد:
 پرداخت بسته حمایتی 

به بیکاران

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با انتشار پیامی 
در حساب کاربری خود در توئیتر، از پرداخت بسته 
حمایتی به تمام کســانی که شغل خاص یا درآمد 
ثابت ندارند، خبر داد. محمد شریعتمداری در حساب 
توئیتر خود نوشت: حمایت از اقشار کم درآمدی که 
درآمد ثابت ندارند از مهمترین اولویت های ماست. با 
دستور مهم رئیس جمهور و همراهی سازمان برنامه، 
به کلیه کسانی که شغل خاص با درآمد ثابت ندارند، 
در اسفند یک بسته حمایتی پرداخت می شود. این 
افراد با کمک بانک اطلاعاتی ایرانیان شناسایی یا 

ثبت نام می شوند.
    

مشکل بیمه قالیبافان حل شد
نماینده مهریز و بافق در مجلس گفت: با دستور 
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی مشــکل بیمه 
قالیبافان سراسر کشور حل شد. به گزارش ایسنا، 
محمدرضا صباغیان اظهار داشت: قبلا بیمه قالیباف 
در صورت عدم پرداخت، بلافاصله قطع می شــد 
و با توجه به ضوابط و مقررات قبلی و عدم ســهمیه 
مناسب واحدهای اجرایی تأمین اجتماعی، امکان 
انعقاد قرارداد مجدد میسر نبود. عضو کمیسیون 
امور داخلی کشور و شوراها با بیان اینکه با شرایط قبل 
عملًا خانواده های تحت پوشش این افراد که عمدتاً 
سرپرست خانوار و فاقد وضعیت مالی لازم هستند، 
از تعهدات بیمه ای بهره مند نمی شدند، تصریح کرد: 
در جلسه با مدیرعامل تأمین اجتماعی و وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی و اخذ دستور، این مشکل با دستور 
اداری معاون بیمه تأمین اجتماعی به مدیران کل 
تأمین اجتماعی استان در تاریخ یازدهم اسفندماه 
برای تمام قالیبافان و شاغلان صنایع دستی سراسر 
کشور برطرف شد. صباغیان با اشاره به اینکه سهمیه 
پذیرش متقاضیان از ۱۰ به ۵۰درصد افزایش یافته، 
گفت: همچنین مقرر شده برای بیمه شدگانی که به 
دلایل مختلف مبلغ حق بیمه را خارج از مهلت مقرر 
پرداخت می کنند و از آخرین مهلت پرداخت حق 
بیمه آنان بیش از سه ماه نگذشته باشد، برای یک بار 
مجوز پذیرش درخواست و انعقاد قرارداد حق بیمه 
قالیبافان و شــاغلان صنایع دستی صادر و مشکل 

شمار زیادی از این قشر کوشا برطرف شود.
    

 پرستاران ۲۰۰هزار تومان 
سختی کار می گیرند

طبق اعلام وزارت اقتصــاد، ۱۵ میلیارد تومان 
در وجه اورژانس کشــور و ۲۰۰ میلیارد تومان هم 
از محل منابع هدفمندی یارانه ها بابت سختی کار 
پرستاران در وجه وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی واریز شــد. به گزارش وزارت اقتصاد و امور 
دارایی و بنا بر اعلام کمیته اطلاع رسانی ستاد مقابله 
با ویروس کرونای این وزارتخانه، مبلغ ۵۶۰ میلیارد 
تومان توسط معاونت نظارت مالی و خزانه داری کل 
کشور وزارت اقتصاد برای تأمین مالی بیمه سلامت 
به وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در هفته 
جاری پرداخت شده است. این کمیته از واریز مبلغ 
۷۰ میلیارد تومان در هفته جاری از سوی معاونت 
نظارت مالی و خزانه داری کل کشور وزارت اقتصاد 
بابت خرید دارو در وجه وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی خبر داد. بنا به این گزارش همچنین 
مبلغ یک هزار میلیارد تومان بابت یک درصد طرح 
سلامت در وجه وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی بابت دانشــگاه های علوم پزشکی سراسر 
کشور پرداخت شده اســت. همچنین بنا بر اعلام 
کمیته مذکور، با هماهنگی بیمه مرکزی، صنعت 
بیمه کشــور در روزهای آتی معادل ۴۵۰ میلیارد 
تومان برای رفع مشکل نقدینگی و مقابله با ویروس 
کرونا به وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

پرداخت خواهد کرد.
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در حالی که تنها یک هفته به پایان 
ســال باقی مانده، رقم دســتمزد سال 
آینده کارگران و افزایش آن در هاله ای 

از ابهام قرار دارد.
به گزارش وســعه ایرانــی، تاکنون 
دو جلسه رسمی دســتمزد لغو شده و 
کارفرمایان و وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی دلیل لغو این جلسات را شیوع 

کرونا ویروس عنوان کرده اند.
روال برگزری جلسات شورای عالی 
کار در سال های گذشته این بود که این 
جلسات تا روزهای پایانی اسفند با حضور 
نمایندگان کارگری، کارفرمایی و دولت 
ادامه داشت تا در نهایت با توافق طرفین، 
میزان افزایش دســتمزد ۱۴ میلیون 
نفــر از کارکنان تحت پوشــش قانون 
کار مشخص شــود اما امسال بسیاری 
پیش بینی می کنند کــه این اتفاق رخ 
نمی دهد و ممکن است به دلیل شیوع 
ویروس کرونا، این جلسات به سال آینده 

و زمانی نامعلوم موکول شود.
در همین زمینه نماینده ناظر مجلس 
در شــورای عالی کار گفت: متاسفانه 
تاکنون جلســه شــورای عالی کار در 
سال 98 تشکیل نشده اســت. این در 
حالی ست که هر ســال به ویژه در پایان 
سال جلســه ای به منظور تعیین نرخ 
حداقل دستمزد کارگران تشکیل می شد 
اما بعید اســت با توجه شــرایط خاص 
کنونی کشور، جلســه ای تا پایان سال 

برگزار شود.
»منصور مــرادی« در گفت وگو با 
خبرگزاری خانه ملــت درباره تعیین 
نرخ حداقل دستمزد کارگران در سال 
99 گفت: حداقل حقوق و دســتمزد 
کارگران در ســال 9۷ یــک میلیون و 

۵۰۰هزار تومان در نظر گرفته شــد اما 
گفته شده در سال 99 این حقوق نباید 
کمتر از دو میلیــون و 8۰۰هزار تومان 
باشد. البته مبنای افزایش یک میلیون 
و 3۰۰هــزار تومانی حقــوق کارگران 
مشخص نیست که باید با توجه به تورم 
و افزایش افسارگسیخته قیمت ها، منبع 
تامین این افزایش حقوق ها شفاف شود 
تا دولت در میانه سال برای پرداخت آن 

مشکل پیدا نکند.
نماینده مریــوان در مجلس افزود: 
بیش از یک سوم درآمدهای کشور متکی 
به نفت است و به دلیل تحریم ها، فروش 
آن کاهش پیدا کرده بــه همین دلیل 
بسیاری از ســازمان ها حقوق و مزایای 
کارکنان خــود را به حداقل رســاندند 
و دولت نیز برنامه ای بــرای جایگزین 
درآمدهای نفت ندارد، در حالی که باید 
حداقل از افزایش قیمت ها جلوگیری 
کند تا کارگران بتوانند با این حقوق ناچیز 

زندگی کنند.
استرس دستمزد را به کارگران 

تحمیل نکنیم
یک مقام مسئول کارگری می گوید: 
وقتی کارگران در معرض آلودگی ویروس 
کرونا قرار دارند و با تمام توان سر کار خود 
حاضر می شــوند، حداقل انتظارشان 
این است که استرس دســتمزد سال 
آینده را به آنها تحمیل نکنیم و وظیفه 
شورای عالی کار است که این دغدغه را 

کاهش دهد.
هادی ابوی در گفت وگو با ایســنا با 
انتقاد از تشکیل نشدن جلسات تعیین 
دســتمزد ۱399 کارگران، اظهار کرد: 
همان طور که از طریق ویدئوکنفرانس، 
طرح های ملی و پروژه هــای تعاونی را 

افتتاح کردیم، می توانســتیم طی دو 
هفته اخیر که جلسات بررسی و تعیین 
دستمزد کارگران را در شورای عالی کار 
تعطیل کردیم از این طریق، مذاکرات 
مزد را دنبال کنیم و نهایتا صورتجلسه 
در زمان دیگری به امضا می رســید اما 
متاسفانه کرونا به بهانه خوبی برای لغو 

جلسات دستمزد تبدیل شده است.
وی افزود: متاســفانه سال هاست 
که تعیین دســتمزد کارگران به دقیقه 
9۰ و جلسات فشرده آخر سال کشیده 
می شود، در حالی که جامعه کارگری در 
شرایط سخت و تحریم ها و بحران ها در 
کنار دولت و در صف مقدم تولید و جهاد 

اقتصادی بوده اند.
این مقام مسئول کارگری احتمال 
موکول شدن نشست تعیین دستمزد 
به ســال بعد را بعید دانست و گفت: اگر 
این اتفاق بیفتد بدعت جدیدی اســت 
که قطعــا در تقویم کاری ســال آینده 
آثــار و پیامدهای زیان بــاری به دنبال 
خواهد داشت. دبیر کانون عالی انجمن 
های صنفی کارگــران در پایان گفت: 
نمایندگان کارگران در شورای عالی کار 
آمادگی خود را برای مذاکره اعلام کرده 
و حاضرند حتی در شرایط بهداشتی و 
کاملا استریل با رعایت نکات بهداشتی 
مذاکره کنند. امیدواریم در هفته آینده 
حداقل یک جلسه برای بررسی دستمزد 

سال  ۱399 برگزار شود.
تاکید جامعه کارگری بر تشکیل 

جلسه تعیین دستمزد
»ناصر چمنی« نماینــده کارگران 
در شــورای عالی کار نیز با انتقاد از عدم 
برگزاری جلسه شــورای عالی کار در 
هفته های گذشته می گوید: در حالی که 

برخــی از کارگران با حداقــل امکانات 
ایمنی و بهداشتی فعالیت می کنند، لغو 
جلسات شورای عالی کار در واقع اهمیت 

ندادن به جامعه کارگری است.
وی افزود: مگر کارگران شــهروند 
این کشور نیستند و حقوق شهروندی و 
اجتماعی ندارند که در این وضعیت کار 
کنند ولی تصمیم در مورد آینده و حقوق 

آنها به تعویق  افتد.
این نماینده کارگری اظهار داشت: ما 
تمام تلاش خود را کردیم که در وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی جلسات تعیین 
دستمزد برگزار شود اما این گونه نشد و 
این هفته نیز به طور قطع مشخص نیست 

که این جلسات برگزار شود.
وی گفت: معتقدیم میزان دستمزد 
باید قبل از شروع سال جدید تعیین شود 
چرا که کشور از لحاظ اقتصادی شرایط 
خاص خــود را دارد و هر حرکتی باعث 

می شود تورم جدید به وجود بیاید.
چمنی گفت: ســال گذشته جامعه 
کارگــری در برابر شــرایط نامطلوب و 
بحران هایــی کــه وجود داشــت به 

 انــدازه کافــی مقاومت کرده اســت. 
وی تاکید کرد: اگر قبل از شــروع سال 
جدید دســتمزد کارگران تعیین شود 
تغییــرات و افزایش تورمــی که اتفاق 
افتاده تا حدودی مدیریت می شــود اما 
چنانچه به سال آینده موکول شود برخی 
سودجویان که اهمیتی برای کارگران 

قائل نیستند، کارشکنی می کنند.
نماینده کارگران در شورای عالی کار 
افزود: دستمزدی که برای کارگران قبل از 
شروع سال جدید تعیین شده حداقل دو 
تا سه ماه تاثیر خود را بر زندگی کارگران 
خواهد گذاشت اما چنانچه به سال جدید 
موکول شود، دیگر تاثیری بر زندگی آنها 

نخواهد داشت.
وی اظهــار داشــت: مشــکلات 
کارفرمایان را درک می کنیم اما موکول 
کردن جلسات تعیین دستمزد به سال 
آینده شرایط را تغییر می دهد بنابراین 
تاکید داریم که این جلسات برگزار شود.

چمنی گفت: وزارت تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی در نظر دارد ۲۶ اسفندماه 
جلسات را برگزار کند در حالی که تاکنون 
ورود رســمی به تعیین دستمزد نشده 
است و نمی توانیم انتظار داشته باشیم 
اقدام مناسبی رخ دهد و نتیجه مطلوبی 

حاصل شود.
وی تصریح کرد: با این حال جامعه 
کارگری آماده است وارد جلسه شود و تا 
حصول و تعیین نهایی دستمزد جلسات 

ادامه یابد.
آماده  برگزاری جلسات هستیم

»علــی خدایــی« دیگــر نماینده 
کارگران در شورای عالی کار نیز درباره 
جزئیات حقوق کارگــران اظهار کرد: 
طبق ماده ۴۱ قانون کار تعیین دستمزد 
کارگران باید با توجه به دو مولفه توجه 
به نرخ تورم و هزینه هــای یک خانوار 

تعیین شود.
وی با بیان اینکه شــورای عالی کار 
از ســال 9۴ کمیتــه ای را تحت عنوان 
کمیته دستمزد تشکیل داد که هر سه 
گروه کارگــران، کارفرمایان و دولت در 
کارگروه نماینده دارنــد، گفت: طبق 
تبصره ۲ ماده ۴۱ قانون کار تعریف سبد 
معیشت که میزان گذراندن یک خانواده 
3.3 را تعیین می کند باید در این کمیته 
انجام شود. خدایی گفت: تاکنون هشت 
جلسه کمیته دستمزد برگزار شده که به 
استخراج مبلغ سبد معیشت کارگران 

منجر شده است.
نماینده کارگران در شــورای عالی 
کار با بیان اینکه مبلغ تعیین شده سبد 
معیشت کارگران ۴ میلیون و 9۴۰هزار 
تومان برآورد شده، گفت: با توافقات گروه 
کارگری، کارفرمایی و دولت این مبلغ 
را به عنوان هزینه های یک خانواده 3.3 

نفری تعیین و به عنوان یک سند به امضا 
رسانده ایم.

او خاطرنشــان کرد جلســه بعدی 
کمیته دستمزد در شورای عالی کار به 

دوشنبه ۲۶ اسفند ماه موکول شد.
خدایی در پاســخ به این سوال که 
چرا هر ساله تعیین دستمزد به روز های 
پایانی سال ارجاع می شود، گفت: پاسخ 
این سوال را باید دبیرخانه شورای عالی 
کار دهد چرا که ما دو ماه است که به این 
روند اعتراض کردیم و حتی درخواست 
تشکیل جلســه فوق العاده را به صورت 

مکتوب به دولت ارائه کرده ایم.
وی با بیان اینکه البته یک هفته تاخیر 
در برگزاری جلســه را به دلیل شــیوع 
ویروس کرونا اعلام کردند، ادامه داد: در 
این حالت اعلام شد که مدیران باید به 
مسئولیت های کاری خود برسند و این 
امر قابل قبول است اما به تعویق افتادن 

بیشتر جلسه توجیهی ندارد.
خدایی تصریح کــرد: نمی توان به 
تعویق افتادن این جلســات را به دلیل 
خرید شب عید بیان کرد چرا که افرادی 
که دغدغه کارگران و جامعه کارگری را 
دارند این مفاهیم برایشان معنایی ندارد.

ایــن نماینده کارگری در شــورای 
عالی کار با اینکه سال گذشته جلسات 
تشکیل می شد اما مذاکرات ما به طول 
می انجامید، گفت: امیدواریم با توجه به 
شرایط پیش آمده تا قبل از سال نو تعیین 

دستمزد کارگران را به نتیجه برسانیم.
او تاکید کــرد: نمایندگان کارگری 
آمادگــی ایــن را دارند که بــه صورت 
شــبانه روزی پای مذاکــرات تعیین 
دستمزد باشند چرا که جامعه کارگری 
امسال مشکلات زیادی را تحمل کرده 
است و حتی کمپین های ۱۰۰هزار نفری 
را برای به نتیجه رساندن دستمزدشان 

تشکیل دادند.
خدایی خاطرنشــان کرد: با توجه 
به اعلام بودجه امســال برای افزایش 
۱۵درصــدی دســتمزد کارگــران، 
نمایندگان کارگری با این رقم موافق 

نیستند.

تعطیلی شورای عالی کار زیر سایه کرونا

حق کارگران این نیست

خبر

دبیرکل خانه کارگر با اشاره به اینکه سال 
99 را با شعار »دوباره می سازیم« آغاز خواهیم 
کرد، گفــت: در این شــرایط خطیر، وظیفه 
شورای عالی کار آن است که حداکثر تلاش 
خود را برای تعیین دستمزد مطلوب کارگران 
به کار گیرد و به هیچ عنوان قصور و کوتاهی در 
تعیین دستمزد از مذاکره کنندگان پذیرفته 

نمی شود.
به گزارش ایلنا، جلســه مجــازی دبیران 
اجرایی خانه کارگر سراســر کشــور صبح 
روز پنجشــنبه )۲۲ اســفند ماه( از طریق 

ویدئوکنفرانس برگزار شد.
علیرضا محجوب ضمن تبریک فرارسیدن 
سال جدید و آرزوی داشتن سالی پربار برای 
همه کارگران، با اشــاره به شرایط اقتصادی 
ناشی از شیوع بیماری کرونا در کشور گفت:  
مردم ما در طول تاریخ همواره ثابت کرده اند 
که توان ساختن کشور پس از بروز پدیده های 

خانمان سوز و ویرانگر را داشته اند.
وی با اشاره به مباحث مطرح شده از سوی 

دبیران اجرایی خانه های سراســر کشور در 
این ارتباط ویدئوکنفرانســی گفت: مطالب 
زیادی درباره نحوه تعیین دستمزد، موضوع 
واحدهای بحران دار، همسان ســازی حقوق 
بازنسشتگان و رسیدگی به سایر مطالبات و 
مشکلات کارگران مطرح شد که پرداختن به 
همه آنها وقت زیادی را می طلبد و ما به عنوان 
تشکیلات خانه کارگر موظف هستیم تک تک 

این موارد را پیگیری و به نتیجه برسانیم.
محجوب تصریح کــرد: همه مــا باید از 
این فرصــت بــرای تغییر در زندگــی فقرا، 
کارگران، بازنشســتگان و همه کســانی که 
امرار معاش شان از طریق حقوق بگیری است، 

استفاده کنیم.
نماینده تهران در مجلــس گفت: در این 
شرایط خطیر وظیفه شــورای عالی کار آن 
اســت که حداکثر تلاش خود را برای تعیین 
دستمزد مطلوب کارگران به کار گیرد و به هیچ 
عنوان قصور و کوتاهی در تعیین دستمزد از 

مذاکره کنندگان پذیرفته نمی شود.

وی با اشــاره به اینکه تمــام تلاش خانه 
کارگر و کمیســیون اجتماعی مجلس بر این 
موضوع معطوف بوده که بحث همسان سازی 
حقوق بازنشستگان در ســال 98 به نتیجه 
برسد، گفت: براساس آنچه مدیرعامل تامین 
اجتماعی تصریح کرده، رقمی معادل ۵ هزار 
میلیارد تومان در ســال 98 از ســوی دولت 
تامین شــده که امیدواریم قــدم اول برای 
تحقق همسان سازی در روزهای پایان سال 

برداشته شود.
وی گفت: کمیســیون اجتماعی مجلس 
مدام پیگیر این موضوع اســت و تا نیل به این 

هدف پیگیرهایمان متوقف نخواهد شد.
دبیرکل خانه کارگر با تاکید بر اینکه باید 
تمرکز خــود را روی ارائه خدمــات کیفی و 
صنفی قرار دهیم، گفــت: خانه کارگر بدون 
آنکه مانند سایر دستگاه ها و برخی تشکل ها 
از بودجه دولتی برخوردار باشــد، قدم های 
بلندی را در راستای ارائه خدمات به کارگران 
عزیز برداشــته که این روند در ســال 99 با 

قوت بیشتری ادامه خواهد یافت. وی گفت: 
آمــوزش افــراد و اعضای تحت پوشــش و 
سازماندهی برای پرورش افراد جدید باید در 
راس برنامه های خانه کارگر در سراسر کشور 

قرار گیرد.
محجوب همچنین مشــارکت خانه های 
کارگر سراســر کشــور در اداره تشکیلات 
مرکزی را مهم دانست و گفت: این موضوع در 
سال 99 به صورت جدی تر دنبال خواهد شد.

دبیرکل خانــه کارگر در پایان با اشــاره 
به شــیوع بیمــاری کرونا در کشــور گفت: 
متاســفانه این اتفاق تاثیر منفی بر معیشت 

افراد آســیب پذیر و کم توان جامعه به لحاظ 
اقتصادی بوده است و ما به عنوان یک تشکل 
کارگری باید تمــام توان مان را به کار ببندیم 
تا آســیب کارگران از این ناحیــه به حداقل 

ممکن برسد.
رئیس فراکســیون کارگــری مجلس با 
اشاره به اینکه شــعار ما در سال 98 »زنده باد 
کارگر بود«، گفت: همچنان این موضوع را در 
صدر برنامه ریزی های خود خواهیم داشت و 
اعتقاد دارم با همدلی و اعتماد بیشتر خواهیم 
توانست حرکت های بزرگی را به نفع کارگران 

رقم بزنیم.

دبیرکل خانه کارگر:

کوتاهی در تعیین مزد پذیرفتنی نیست

اگر قبل از شروع سال 
جدید دستمزد کارگران 

تعیین شود تغییرات و 
افزایش تورمی که اتفاق 

افتاده تا حدودی مدیریت 
می شود اما چنانچه به سال 

آینده موکول شود برخی 
سودجویان که اهمیتی 

برای کارگران قائل نیستند، 
کارشکنی می کنند

وقتی کارگران در معرض 
آلودگی ویروس کرونا قرار 

دارند و با تمام توان سر 
کار خود حاضر می شوند، 

حداقل انتظارشان این است 
که استرس دستمزد سال 

آینده را به آنها تحمیل 
نکنیم و وظیفه شورای 
عالی کار است که این 
دغدغه را کاهش دهد
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